



Vulture Valley SDC

Small club – big result / Kleiner Club – großes Engagement

Sigi Schussmann, Vice-President

The Vulture Valley Square Dance Club organized the 56th Bavarian Festival in Geiersthal in the Bavarian Forest in 2007. The event was carried out in the multi-purpose hall of the school in Geiersthal. During the course of the event Ms Gabriele Weikl who was then the school principal, became aware of the immense capacities that square dance had for the sports and language classes. She immediately started looking for means of integrating square dance into the field of education.

As a result of her activities a two hours lecture was presented on the subject of Square Dancing at the Teacher's Seminar held by the Bavarian State Administration for School Sport (LASPO) which took place this year on May 19th in the School for Sports in Oberhaching near Munich. Ms Weikl (now principal of the Elementary School in Gotteszell) invited the President and the Caller (Inge-Lore Hagemann and Heinz Kaikl) to take part in the seminar in order to answer questions and give a live demonstration of square dance. Inge-Lore and Heinz arranged experienced dancers from clubs in Munich and Dachau to come for the demonstration.

The participating teachers who had been well introduced to the subject of square dance in school by Ms. Weikl could now watch the dancers and form their own opinions. The questions that followed about addresses of local Square Dance Clubs

2007 organisierten der Vulture Valley Square Dance Club das 56. Bavarian Festival in Geiersthal im Bayerischen Wald. Die Veranstaltung wurde in der Mehrzweckhalle der Schule in Geiersthal durchgeführt. In diesem Zusammenhang wurde die damalige Rektorin Frau Gabriele Weikl darauf aufmerksam, dass Square Dance eine wirkliche Bereicherung des Sport- und Fremdsprachenunterrichts darstellen könnte und wurde in ihrem Zuständigkeitsbereich aktiv.

Von der Bayerischen Landesstelle für den Schulsport (LASPO) fand deshalb am 19. Mai diesen Jahres in der Sportschule Oberhaching ein Lehrerseminar statt. Im Rahmen des Sportbereiches Gymnastik und Tanz stand unter der Federführung von Frau Weikl (inzwischen Rektorin der Grund- und Hauptschule in Gotteszell) ein zwei-stündiges Referat über Square Dance im Unterricht statt. Um dem Thema gerecht zu werden und den Lehrgangsteilnehmern einen Eindruck zu vermitteln, bat sie die Präsidentin und den Caller (Inge-Lore Hagemann und Heinz Kaikl) der Vulture Valley Square Dancer um sachbezogene Informationen und eine Demonstration des Square Dance bei dem stattfindenden Seminar. Die beiden organisierten umgehend, der Wichtigkeit der Sache entsprechend, versierte Tänzer von Clubs aus München und Dachau.

Die von Frau Weikl bereits gut informierten Seminarteilnehmer konnten nun aus eige-

near their individual schools proved that there was a positive and big interest in introducing square dance as an educational activity. They even had the chance of joining in two squares and getting the feeling and potentials of square dancing.

The invitation to an additional get-together in order to intensify this new activity of square dancing fortifies in us the hope that we have done a good deed in spreading the square dance ideals and of enlarging the circle of participants to our wonderful hobby. The attending 30 teachers will in the course of the year each bring further 40 teachers in 15 scheduled classes in connection to square dancing. This could result that within one year about 600 teachers would be infected with the idea of using Square Dance in their lessons.

We hope that the virus which we initiated together with Ms. Weikl will spread to an epidemic in schools and would thereby reduce our worries of diminishing numbers of young dancers.

Finally we wish to express our special thanks to the participants of the demo: Rita and Wolfgang (Dip-N-Divers), Lydia and Fritz (Black Cats) and Brigitte, Heinz, Sigi, Ernst and Ralf (Swinging Bells).

nem Erleben Square Dance begutachten und waren insgesamt sehr positiv eingestellt, was auch die Fragen zu Clubs in der Nähe ihrer Schulen bewiesen. In zwei Mitmach-Squares durften sie sich dann selbst von den vielen Möglichkeiten und dem Feeling überzeugen.

Die der Präsentation sich anschließende Einladung zu einem vertiefenden Kennenlernen bestärkte uns weiter in der Hoffnung, so dem Square-Dance-Gedanken und der Verbreitung unseres schönen Hobbys einen guten Dienst erwiesen zu haben. Die anwesenden 30 Lehrkräfte werden in 15 anschließenden Kursen jeweils 40 weitere Lehrkräfte mit Square Dance in Verbindung bringen, so dass im Laufe eines Jahres ca. 600 Lehrkräfte mit der Idee Square Dance im Unterricht zu verwenden, infiziert werden können.

Wir hoffen, dass sich der von uns und Frau Weikl gestreute Virus zu einer Square-Dance-Epidemie in den Schulen ausweitert und damit unsere Nachwuchssorgen etwas schmälert.

Zum Ende möchten wir einen besonderen Dank an die Demo-Teilnehmer richten: Rita und Wolfgang (Dip-N-Divers), Lydia und Fritz (Black Cats) und Brigitte, Heinz, Sigi, Ernst und Ralf (Swinging Bells).

